
 

 Strana 1 
 

 

 

HLAVNÍ MĚSTO PRAHA 
Zastupitelstvo hlavního města Prahy 

 
    

Výbor pro evropské záležitosti ZHMP  

ZÁPIS z 31. on-line jednání 

Výboru pro evropské záležitosti ZHMP konaného dne 24. 1. 2022 v 15:00 hod. 
 

 

   

Přítomní členové výboru:  Jiří Pospíšil, Jaromír Beránek, Martin Dlouhý, Marta Gellová,  

                                               Jakob Hurrle, Jan Martínek, Radek Lacko 

                                                

Omluveni:  Vít Šimral, Tomáš Kalivoda, Tereza Nislerová, Petr Fifka 

 

Jednání řídil: Jiří Pospíšil, předseda Výboru pro evropské záležitosti ZHMP. 

Jiří Pospíšil přivítal přítomné a zahájil jednání Výboru pro evropské záležitosti ZHMP v 15:00 hod.  

Předseda výboru Jiří Pospíšil navrhuje na ověřovatele zápisu pana Martina Dlouhého.   

Hlasování: pro:  6 proti:   0 zdržel se:  0 

Ověřovatelem zápisu byl zvolen Martin Dlouhý. 

Bod 1: Úvod 

Předseda Výboru pro evropské záležitosti ZHMP Jiří Pospíšil přechází k programu on-line jednání, ke 
kterému nebyly vzneseny námitky. Předseda navrhuje hlasovat o programu v zaslané podobě. 

Program jednání: 

1. Úvod 
2. Informace o stavu čerpání finančních prostředků z OP PPR 
3. Tisk R-42615 ke schválení projektů v rámci 33. výzvy OP PPR 
4. Průběžná informace k vyjednávání nových dotačních příležitostí 
5. Informace k aktuálnímu stavu voucherových programů  
6. Různé 

 

Hlasování o programu:  pro: 6   proti:   0 zdržel se:  0 

Program jednání byl schválen. 
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Bod 2: Informace o stavu čerpání finančních prostředků z Operačního programu Praha - pól růstu ČR 

Pan předseda Pospíšil předává slovo řediteli FON Karlu Andrlemu. Ředitel Andrle uvádí, že stav 
čerpání programu zůstává od prosince 2021 v zásadě beze změny. Zasmluvněno je nyní přes 
1600 projektů ve výši 10,8 mld. Kč, což činí 106 % alokace programu. Certifikace programu je na 
úrovni 80 % alokace evropských prostředků a OP PPR je nyní v čerpání nejvýše ze všech programů. 
Ředitel Andrle konstatuje, že se ŘO daří plnit predikce, zasmluvněno je 102,7 % plánu pro rok 2021. 
V současné době jsou otevřeny dvě pravděpodobně již poslední výzvy k předkládání žádostí 
o podporu, a to výzva na energetické úspory ve veřejné dopravě v prioritní ose 2 a výzva na navýšení 
kapacity MŠ v prioritní ose 4.  

Na jednání se připojil pan Radek Lacko.  

Diskuze: Do diskuze se k tomuto bodu nikdo ze zúčastněných nepřihlásil. 

Návrh usnesení: Výbor pro evropské záležitosti ZHMP bere na vědomí informaci o stavu čerpání 
finančních prostředků z OP PPR 

Hlasování:  pro:   7  proti:   0 zdržel se:  0 
Usnesení bylo schváleno. 
 
Bod 3: Tisk R-42615 ke schválení projektů v rámci 33. výzvy OP PPR 

Ředitel FON Andrle seznamuje členy výboru s 33. výzvou OP PPR „Energetické úspory v městské 
veřejné dopravě“ v rámci prioritní osy 2 Udržitelná mobilita a energetické úspory. Výzva byla 
vyhlášena dne 14. 1. 2020 a datum ukončení příjmu žádostí je stanoveno na 31. 3. 2022. Celková 
alokace činí 507 mil. Kč. Jedná se o výzvu průběžnou. Předloženo bylo prozatím celkem 5 žádostí 
s alokací 484,2 mil. Kč, přičemž ŘO očekává předložení ještě jedné žádosti. Karel Andrle blíže 
představuje projekt Dopravního podniku hl. m. Prahy, a.s. s názvem „Výměna pohyblivých schodů, 
revitalizace stanice a vybudování bezbariérového přístupu ve stanici Jiřího z Poděbrad“. Předmětem 
projektu je snížení energetické náročnosti stanice metra prostřednictvím modernizace stávajících 
zastaralých a energeticky vysoce náročných eskalátorů za moderní energeticky efektivní eskalátory 
s vyšší bezpečností provozu a nižšími provozními náklady. Dotace pokrývá pouze část investice, celá 
investice činí 1,6 mld. Kč.  

Diskuze: Do diskuze se přihlásil pan Lacko s technickým dotazem, zda budou energeticky úsporné 
eskalátory jezdit pomaleji. Karel Andrle uvádí, že původní eskalátory sovětské výroby jsou rychlejší 
než nové energeticky úsporné, zároveň jsou ale nové pohyblivé schody významně bezpečnější, jelikož 
disponují celou řadou bezpečnostních prvků.  

Návrh usnesení: Výbor pro evropské záležitosti ZHMP bere na vědomí informaci o průběhu výběru 
projektů v rámci 33. výzvy OP PPR a doporučuje ZHMP schválit žádost o podporu. 

Hlasování:  pro: 7  proti:  0 zdržel se:  0 

 
Usnesení bylo schváleno. 
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Bod 4: Průběžná informace k vyjednávání nových dotačních příležitostí 

Předseda výboru Jiří Pospíšil předává řízení jednání panu místopředsedovi Beránkovi. Ředitel Andrle 
předkládá průběžnou informaci k vyjednávání nových dotačních příležitostí pro hlavní město. 
V začátcích vyjednávání se jednalo přibližně o 3,3 mld. Kč, určené z EFRR pro tzv. pražskou obálku. 
Díky aktivitě FON byl následně vyjednán přesun finančních prostředků ve výši 3 % z méně 
rozvinutých regionů do území hlavního města Prahy. Pražská obálka byla určená na veřejná 
prostranství, školství apod., tj. témata vzešlá z priorit RHMP. FON vede intenzivní jednání o podobě 
budoucích výzev ve všech relevantních oblastech. V souvislosti s pandemií Covid-19 byl představen 
Národní plán obnovy, ve kterém jsou finanční prostředky pro HMP vyjednány ve výši cca 1,7 mld. Kč 
na nákup vozidel pro veřejnou dopravu a cca 1,2 mld. Kč na dobíjecí infrastrukturu. V rámci 
Modernizačního fondu je pro HMP vyčleněn významný objem finančních prostředků, tyto aktivity 
sleduje energetický manažer MHMP. Další možností čerpání jsou národní operační programy, např. 
OP Doprava, ve kterém je v rámci integrovaných teritoriálních investic k dispozici cca 5-8 mld. Kč na 
výstavbu tramvajových tratí. Úspěchem v jednání je cca 1 mld. Kč, kterou se podařilo vyjednat 
s předchozí vládou jako příspěvek ze státního rozpočtu na spolufinancování projektů tak, aby 
spolufinancování ze strany Prahy nečinilo 60 %, ale pouze 50 %. Dále bylo sjednáno financování 
ukončení OP PPR po roce 2023. V rámci IROP II je vyjednána obálka pro Prahu na pořízení 
bezemisních a nízkoemisních vozidel, veřejná prostranství a eGovernment. V novém OPŽP jsou pro 
Prahu vyčleněny prostředky na aktivity v oblasti ochrany přírody. Zároveň jsou k dispozici další 
dostupné zdroje, které bude FON v budoucnu monitorovat. 

Diskuze: Do diskuze se přihlásil pan Hurrle s dotazem, zda jsou představené operační programy 
k dispozici i pro jiné subjekty (např. NNO) a zda bude podpora směřovat na zateplení bytových domů. 
Pan ředitel Andrle uvádí, že obálka pro HMP je určena i pro MČ a organizace působící na území 
HMP. Část prostředků z Ministerstva školství je určena na inovace nebo na podporu vysokých škol na 
území hl. m. Prahy. Ředitel Andrle konstatuje, že představil primárně možnosti pro hlavní město Prahu 
a jeho organizace, ale výzev je více a jsou zacílené i na NNO působící v Praze, např OPZ+.  

Návrh usnesení: Výbor pro evropské záležitosti ZHMP bere na vědomí průběžné informace 
k vyjednávání nových dotačních příležitostí. 

Hlasování:  pro: 6  proti:  0 zdržel se:  0 
 
Usnesení bylo schváleno. 

 
Bod 5: Informace k aktuálnímu stavu voucherových programů   

Pan místopředseda Beránek předává slovo paní Kláře Kubešové, pověřené řízením odboru PRI, která 
prezentuje aktuální stav voucherových programů. Projekt Pražský voucher na inovační projekty 
ukončil svou fyzickou realizaci na konci roku 2021. V projektu bylo podepsáno 163 smluv v objemu 
cca 85,2 mil. Kč. Částka, proplacená v závěru projektu 122 příjemcům, byla ve výši 54 mil. Kč. Paní 
Kubešová konstatuje, že žadatelé často i přes podepsanou smlouvu projekty nerealizovali, případně 
v rámci závěrečného vyúčtování nedodali dokumenty včas. Zároveň uvádí, že byly pro projekty 
nastaveny příliš přísné podmínky, problémem však byl i nízký zájem poskytovatelů znalostí a obtíže 
s externím hodnotitelem. V projektu specializovaných voucherů byla z původní alokace 
zasmluvněných žádostí ve výši 236 mil. Kč schválena a proplacena částka 185 mil. Kč. Projekt bude 
ukončen v dubnu, žádosti jsou zrealizované nebo na konci své realizace a dochází k proplácení a 
ukončování administrace. Komplikací pro realizaci byl podle paní Kubešové také Covid-19, který 
výrazně zasáhl do konání např. veletrhů, výstav a zahraničních inkubací. Paní Kubešová dále 
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představuje předpokládané částky nezpůsobilých výdajů a uvádí, že budou nezpůsobilé výdaje 
uhrazeny z rozpočtu odboru PRI a nebudou požadovány z rezervy MHMP. V projektu inovačních 
voucherů, jehož fyzická realizace byla ukončena v prosinci 2021, bude podána řídicímu orgánu 
závěrečná zpráva o realizaci a vyúčtování v závěrečné žádosti o platbu. V obou projektech proběhne 
podle tvrzení paní Kubešové audit a závěrečná evaluace. Zároveň dochází k vypořádání 
dodavatelských vztahů a k řešení sporů s externím hodnotitelem, společností Grant Help, jejíž zástupci 
požadují vyplacení 3,5 mil. Kč za poskytnuté služby. Vzhledem k chybovosti dodavatele a 
předčasnému ukončení spolupráce PRI předpokládá proplacení max. 800 tis. Kč.  
 
Diskuze: Do diskuze se přihlásil pan Reda Ifrah jako host, který uvádí, že pan předseda požádal před 
jednáním o doplnění informací v souvislosti s nezpůsobilými náklady, vzniklými ve voucherových 
programech. Ředitel Andrle sdělil, že z důvodu nedodržení procentuálního rozdělení nákladů projektu 
na administrativu a prostředky pro konečné příjemce vznikly ve voucherových projektech nezpůsobilé 
náklady, před předložením závěrečné zprávy řídicímu orgánu však nelze určit částku. Výše 
nezpůsobilých nákladů bude předmětem dalších jednání mezi FON jako řídicím orgánem a PRI jako 
realizátorem projektu a příjemcem dotace. 
 
Návrh usnesení: Výbor pro evropské záležitosti ZHMP bere na vědomí informace k aktuálnímu stavu 
voucherových programů a žádá o předložení aktuálních informací / stavu voucherových programů na 
březnové jednání Výboru pro evropské záležitosti.  
 
Hlasování:  pro:   7 proti:  0 zdržel se:  0 
 
Usnesení bylo schváleno.  
 

Bod 6: Různé  

V tomto bodě nebyla projednávána žádná agenda. 

Jednání Výboru pro evropské záležitosti ZHMP bylo ukončeno 15:52 hod. 
Další on-line jednání Výboru pro evropské záležitosti ZHMP bylo stanoveno na 21. 2. 2022 od 15 hod. 

 

 

 

 
 
   
Ověřil: Martin Dlouhý, člen Výboru pro evropské záležitosti ZHMP  
Zapsal: Karel Andrle, tajemník Výboru pro evropské záležitosti ZHMP  

JUDr. Jiří Pospíšil  
předseda Výboru pro evropské záležitosti ZHMP 

 
Ing. Karel Andrle 

tajemník Výboru pro evropské záležitosti ZHMP 
 


